
Referat regionsbestyrelsesmøde Region Sjælland 090523

Tid:   9-15
       
Sted: Sct. Peders Kirkeplads 9, 2. sal, kontor 4.02, 4700 Næstved

Ordstyrer: Lasse
Referent:   Stine

1. Velkommen.
Lægge tidsplan for dagen. Frokost 12.00.

2. Evt. omprioritering af dagsorden
Herunder stillingtagen til under hvilken form, de enkelte punkter, skal behandles.

3. Punkter til evt.

4. Konstituering af bestyrelsen (9 – 9.45)

• Se bilag 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9 og 10: Alle bilag er gennemgået og rettet til, 
ift. de kommentarer der faldt på mødet.

5. Nyt fra Regionsformand/ HB (9.45 – 10.30)
a. Nyt Fra HB: Der er nu ansat en ny direktør. Det blev den 

konstituerede direktør, Janne Bram Hemphrey, som blev tilbudt 
stillingen. Der var 54 ansøgere til jobbet. 7 var til 1. samtale og 3 til 
2. samtale. Janne har været i foreningen i 1 år nu og begynder at 
have en idé om, hvordan foreningen er skruet samme, og hvem vi 
er. Der er stadig udfordringer i sekretariatet ift. ressourcer, men der 
er lagt en plan frem til sommerferien, som medarbejderne har 
været med til at skrue sammen. Sekretariatet har sammen med 
Janne lavet en fin oversigt over, hvor de er med alle de forskellige 
projekter. Og hvad der prioriteres hvornår. D. 1. juli ændres 
sammensætningen af HB, da Rikke Kruse skifter til en RF-plads i 
stedet for Brian Errebo-Jensen, og Jesper Ottosen træder ind på 
Rikkes plads. 
Derudover har der på de sidste par møder været følgende på 
dagsordenen: Tabt retssag til DLF ift. SOSU-skolerne, orientering 
om arbejdet med KL og Danske Regioner ift. kataloget på muskel-
skeletområdet, det grænseløse arbejde (i HB, RF mm), besøg af 
DSA, en orientering om medlemssituationen (både faldende 
medlemsprocent og antal medlemmer), økonomisk status fra 
Nykredit, gennemgang af regnskab (underskud på 7,8 millioner 
(drift i plus, værdipapir i minus), orientering om de private 



overenskomster, som er forhandlet hjem, gennemgang af et 
nyskrevet politisk papir på psykiatriområdet, gennemgang af 
reguleringsordningen og den igangværende digitaliseringsproces.  

b. Spørgsmål til mødelister (bilag 11 og 12): Der var blandt andet et 
spørgsmål til ”politisk konference om praksis sektoren. PLO har 
inviteret Stine til at komme med et kort oplæg, om hvor vi kan 
bidrage ind i fremtidens praksissektor. Stine skal desuden stå for 
en workshop samt deltage i en paneldebat.

c. Aktuelt fra Regionsformanden: Er færdig med rundturen til alle 
sygehusdirektøren ift. fremtidens fysioterapi på sygehusene. 
Deriblandt AKUT-området. Det er tydeligt, at det ikke er i 
topledelsen, at vi har problemer med at løfte dagsordenen omkring 
vores (manglende) tilstedeværelse på AKUT-området. 
Problemerne ligger i afdelingsledelserne. Det har været nogle gode 
møder, hvor både chefterapeuterne og jeg har haft fine muligheder 
for at styre samtalen hen på de opgaver, vi allerede varetager, og 
hvad vi kan bidrage med fremadrettet. 
Har brugt en del tid på arrangementer. Både netværksaktiviteter, 
fyraftensmøder og planlægningen af fagkongressen. Programmet 
til sidstnævnte er stort set klar til annoncering. 
Derudover har der været fokus på besparelser både i kommunerne 
og i regionen samt politikerkontakt og møder med forskellige 
chefer/ledere.
Stine afslutter 1. modul i Diplom i ledelse her til sommer. Fortsætter 
på 2. modul efter sommerferien.   

d. Regnskab 2023 (Konto 105) og budget 2023 (bilag 13 og 14): Fin 
økonomi. Husk på, at en del af de overførte midler fra 2023 er 
bundet op på Fagkongres Sjælland 2023.

Pause (10.30-10.45)

6. Nyt fra netværkskonsulenten (10.15-10.30): Vores netværkskonsulent er så småt på vej 
tilbage på arbejde igen. De to andre netværkskonsulenter har blandt andet stået for 
afvikling af netværksmøder i psykiatrien i fraværsperioden. Lene er desuden så småt ved at 
hjælpe en gruppe med at få lavet et netværk omkring mamme-cancer i Region Sjælland. D. 
24. maj er der desuden netværksdag for AKUT-fysioterapeuter i Kolding. Stine deltager.

7. Emner til politisk drøftelse

• Opfølgning på generalforsamlingen og jubilæumsarrangement d. 25. 
april (10.45-11.05) 

• Gik det som det skulle?: Det var en fin eftermiddag/aften med 
en god stemning og god ro og orden. Regionsbestyrelsen 
blev fuldtallig plus 2 suppleanter uden kampvalg. Der blev 
valgt 2 kritiske revisorer og 1 suppleant. 

• Hvad kom der ud af spørgsmålet til forsamlingen (hvad fylder 
i dit fysioterapeutiske liv?)? 



Næstved Sygehus: De er nødt til at prioritere i opgaverne, og 
det går ud over det psykiske og fysiske arbejdsmiljø. OBS på 
de studerende, som er mere ”skrøbelige”. 
Smerteklinik: Omstrukturering, patienterne har en lang 
ventetid, skal til at køre mere hold. De arbejder med, om 
kvaliteten for patienterne er i orden? 
Næstved Kommune:  Talte om det pressede 
sundhedsvæsen. Sorø Kommune: Talte om tværfaglighed, 
sektorovergangen er svær, der bliver parallelarbejdet og 
nogle patienter falder mellem to stole. 
Kræftens Bekæmpelse: Hvorfor havde bestyrelsen lige 
præcis valgt fremtidens sundhedsvæsen blandt andet 
akutområdet. 
Stine/Simone: Vi skal huske kerneopgaverne, inden der skal 
være plads til det nye. Vi har dialog på uddannelsesstederne 
hvordan vi får de unge mennesker godt ind på 
arbejdsmarkedet.
Ift. spørgsmålet fra den ansatte i Kræftens Bekæmpelse: Det 
var det område, hvor der var en politisk åbning på det 
tidspunkt.

• Opfølgning på fokusområderne (11.05-12.00)
• Hvad vil regionsbestyrelsen arbejde med i denne kommende tid?
• Gennemgang af nuværende fokusområder (bilag 15): Stine rydder op 

i dokumentet, så aktiviteterne der var bundet op på den gamle 
regionsbestyrelse slettes. Umiddelbart ønsker den nye 
regionsbestyrelse at fortsætte arbejdet med de fokusområder, der 
allerede er i dokumentet. Det gamle dokument er altid at finde på 
hjemmeside. Det dokument lægges på hjemmesiden, når det er 
tilrettet.  

8. Frokost 12.00-12.45

9. Emner til orientering, drøftelse og stillingtagen

• Praktiserende (12.45-13.00)
• OK-forhandlingerne: Nyt møde mellem partnerne i juni.
• Ny aftale for §62, hvor der er tilført 1,5 % ekstra til rammen i år. Der 

er dog stadig et stort behov for, at der laves ventetid på, hvornår 
patienterne kan opstarte, da der allerede nu er set en stor stigning af 
patienter i ordningen. Vi har ikke muligheden for at lave en pausering 
igen i år, så der er kun to virkemidler tilbage: Effektivisering af 
patientforløb samt ventetid. 



• Der er Samarbejdsudvalgsmøde i juni, hvor Jesper Ottosen 
(praksiskonsulent i Reg. H.) er inviteret til at komme og fortælle om 
”direkte adgang”. Det er politikerne i udvalget, der har ønsket at blive 
orienteret om resultaterne på projektet.

• Der er gang i et par kliniksalg, hvor regionen og kommunerne er 
inden over, da det drejer sig om en opsplitning.  

• Praksisdag arrangeret af Erhvervsnetværket for Frie Praktiserende 
Fysioterapeuter -gik godt, og de vil forsøge at lave en tilsvarende 
næste år.  

• TR, herunder TRR (13.00-13.15): Der er næste møde d. 30/5, hvor PKA 
kommer på besøg. Der er kravsindsamling til OK24 fra d. 11. til 26. maj.  

• Lederområdet (13.15-13.30): Det er på som pkt på næste 
regionsformandsmøde (kontakt til lederne/ledernetværk)

• Arbejdsmiljø (13.30-13.40): Simone er blevet AMR på sin arbejdsplads. 
Har en oplevelse af, at det er en lidt ensom post, og at det ikke er alle 
steder, at arbejdsgiverne/lederen går så meget op i AMR. Der er meget 
uens vilkår rundt omkring ift. at varetage rollen.

• AC (13.40-13.50): Flere TR mm. efterlyser nogle flere nyhedsbreve og 
andet materiale fra AC. Det er blevet meget tydeligt, fx under debatten om 
Store Bededag, at AC er meget mindre aktivistisk end FH. Det er bare ikke 
deres måde at arbejde på.  

• Kort pause (13.50-14.00)
• Arrangementspuljen (14.00-14.15)

• Nyt fra arrangementsgruppen: Der er to arrangementer om 
hjernerystelse før sommerferien. 1 i Holbæk og 1 i Vordingborg. Der 
er plads til 20 deltagere til hvert arrangement. Der er indkommet 2 
ansøgninger. 1 om Castillo Morales (sammen med Reg. H). og 1 om 
kroniske smertepatienter. Simone arbejder videre med hvordan 
arrangementet kan afholdes, så det passer til den økonomi/krav der 
er stillet til arrangementet fra regionernes side. Stine giver ansøgerne 
til arrangementet om kroniske smerter besked om, at de godt kan gå 
videre med arrangementet. 
Derudover snakkede vi om muligheden for at holde et arrangement 
om fald/faldudredning til efteråret, da der var stor tilslutning til 
netværksmødet på ældreområdet, hvor det var på som tema.

• Status og økonomi (bilag 16): Der er et par udestående, hvor Stine 
endnu ikke har modtaget faktura på arrangementerne. 

• Uddannelse, studerende (14.15-14.35)
• Nål-og skålarrangement: Vi håber at kunne holde næste nål-

skålarrangement i forbindelse med dimissionen på Absalon i 
Roskilde d. 29. juli. Det har dog vist sig lidt svært at få et svar fra 
uddannelseslederen. Simone rykker Ane og sætter Stine cc på 
mailen.

• Dimittendopringninger: Det har været lidt sporadisk, hvor mange vi 
har fået fat i denne gang. Alt mellem 1 og 4 per person. Stine skal 



have oplysninger på, hvem I har snakket med og ikke snakket med, 
da oplysningerne skal videresendes til Niels Erik, så han kan holde 
øje med evt. udmeldelse det næste stykke tid. Stadig en god 
oplevelse at snakke med de nyuddannede.

• Uddannelsesarrangementer (Møn og i Køge): Det vil vi gerne igen. Vi 
slår os formentlig sammen med Ergoterapeutforeningen igen. Stine 
koordinerer med Rikke fra ETF. 

• Sociale medier/Facebook (14.35-14.45)
1) Konstituering
2) Arrangementer
3) Fokusområder

10. Opfølgning på sidste møde (14.45-14.55)
• Referat (bilag 17) Godkendt med et par enkelte stave/trykfejl.

11. Noget til hjemmesiden

12. Evt.

13. Evaluering af dagsorden

14. Evaluering af mødet: Ordstyrer udtrykte, at det havde været et behageligt møde at styre. 
God vekslen mellem brug af talerliste og fri dialog. 

15. Dagsorden til næste møde: Seminar d. 14. – 15. september i Sorø: Personlighedsprofil fx 
Whole Brain Model (overblik over de forskellige ressourcer i bestyrelsen). Udarbejde 
spilleregler for bestyrelsen.

16. Ordstyrer til næste møde: Rosa 


